
  
 

  1 
 
Email: griffie@edam-volendam.nl   W. vd Knoopdreef  1 
Telefoon: 0299-398372  1132 KN Volendam 
 

 
Verslag van de reflectiebijeenkomst van de raad der gemeente Edam-Volendam, gehouden op 
Donderdag 2 maart 2017 in het vergadercentrum Edam. 
 
Voorzitter:         mevrouw L.J. Sievers 
Raadsgriffier: mevrouw mr. M. van Essen  
Verslag: mevrouw M.C.A. Karregat 
Leden: de dames T.M.C. van Raaij (VVD), C.A.M. de Graaf (PvdA) en E.M. de Koekkoek (VVD) 

De heren P.M. Bliek (PvdA), J.J.M. de Boer (CDA), D. Dijkshoorn (Zeevangs Belang), 
P.A. de Does (Volendam|80), P. van Gijzel (Zeevangs Belang),  
E.A.M. Karregat (VVD), L.T. Kras (LijstKRAS), W. Lous (GroenLinks),  
C.T.C. Maurer (LijstKRAS), A. Middelbeek (Zeevangs Belang),  
W.H.M. Rijkenberg (LijstKRAS), S.J.L.M. Rikkers (Volendam|80), L.J.T. Schilder (CDA),  
E.N.M. Schokker (LijstKRAS), C. Sietsema (Zeevangs Belang), M. Slotboom (PvdA),  
dr. N.M. van Straalen (GroenLinks), J.J. Surie (VVD),  J.C.M. Veerman (LijstKRAS) en 
W.J.M. Visscher (Volendam|80). 

Wethouders: de heer A.C.J. Koning (LijstKRAS) 
 mevrouw G.H.M. Sombroek (CDA) 
 de heer H. Schütt (Zeevangs Belang) 
 de heer mr. W.P.L.M. Runderkamp (VVD) 
Secretaris: de heer drs. M.A.J.R. Hermans 
 
 
Reflectiebijeenkomst, werkwijze raad in het eerste jaar van de fusie. 
 
1. Fusieproces 
De voorzitter vraagt hoe de fracties het proces hebben ervaren. 
De heer D. Dijkshoorn zegt dat zijn partij sceptisch was m.b.t. de het raadsplein, maar gebleken is dat het 
goed loopt. Soms zijn er onderwerpen die ter advisering worden voorgelegd waar de helft van de raadsleden 
aanwezig is in een bespreekronde, dat is wel een punt.  
Het is daarom goed dat die onderwerpen eerst opiniërend worden voorgelegd en later ter besluitvorming 
worden aangeboden. Dat is een goede slag. De fractie is tevreden. 
 
De heer P.M. Bliek is nog niet helemaal gelukkig met de raadspleinformule, maar in het presidium is 
afgesproken dat de majeure onderwerpen eerst ter opiniëring voor te leggen alvorens ter besluitvorming aan 
te bieden en dat is een goede oplossing. 
Als voorbeeld geeft hij de onderwerpen inzake de Parallelweg en het Toeristisch parkeren wat onlangs in 
twee delen is besproken. 
De samenwerking heeft spreker als prettig ervaren en hij heeft begrepen dat de bestuurscultuur nu een stuk 
beter is en dat wil hij graag voortzetten. 
 
De heer N.M. van Straalen is relatief tevreden, maar niet alles komt door de fusie.  
De gang van zaken in de raadszaal is verbeterd, de spanning is eruit, maar dat heeft te maken met de grote 
coalitie. Het gaat af en toe misschien wel te soepel.  
De fusie in de raadsvergadering is goed verlopen en de fractie uit Zeevang heeft zich goed gevoegd.  
Het kritieke punt van de fusie zit in de ambtelijke organisatie. Daar is meer aan de hand dan de raad krijgt te 
horen, daar is spanning en daar moet aan gewerkt worden.  
De raad heeft er belang bij dat de ambtelijke organisatie goed werkt en hij adviseert daar goed naar te 
kijken. 
 
De heer W.J.M. Visscher heeft moeite met de beantwoording van de vragen dat blijft een heikel punt.  
De manier waarop hiermee wordt omgegaan kan volgens hem niet. Spreker wil voorkomen dat alle vragen 
blijven staan voor de raadsvergadering want dan duurt het allemaal langer.  
In het verleden zat Volendam|80 in de coalitie en toen werden alle vragen van alle fracties op tijd 
beantwoord, ook de vele vragen van de VVD en LijstKRAS. 
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De heer E.A.M. Karregat zegt dat de fusie geruisloos is verlopen, vooral in raad.  
We krijgen te maken met problematiek die de gemeente voor de fusie niet had, maar dat is andersom ook 
het geval.  
Daar waar Volendam|80 moeite heeft met het beantwoorden van vragen, heeft zijn fractie problemen met het 
stellen van vragen buiten de termijn. De VVD heeft het moment van de fractievergadering met een week 
vervroegd en aan het vergaderschema van de raad aangepast om op tijd vragen te kunnen stellen. De 
ambtelijke organisatie heeft dan ook tijd om de vragen te beantwoorden en tijdig terug te sturen naar de 
fracties zodat die de tijd hebben om de antwoorden te bespreken voor de raadsvergadering en met moties 
en amendementen kunnen komen. 
Het proces is van tevoren vastgesteld en daar dient een fractie zich aan te houden, de fractie mag dan ook 
verwachten dat de ambtelijke organisatie de vragen op tijd beantwoord. 
In ambtelijke organisatie speelt volgens spreker veel meer. Het gevraagde aanpassingsvermogen van de 
beide gemeenten is groot, hier moet meer aandacht voor zijn.  
 
Besloten wordt dat het onderwerp m.b.t. het stellen van vragen in het Presidium wordt geagendeerd. 
 
De heer L.T. Kras is van mening dat het gladjes is verlopen. Hij heeft het gevoel kennis te hebben van de 
problematiek in de hele gemeente. Hij vindt het prettig zoals het nu gaat. 
 
2. Bestuurscultuur 
De voorzitter vraagt of de fracties iets willen toevoegen aan de bestuurscultuur. 
De heer L.T. Kras is van mening dat de inwoners tevreden zijn over LijstKRAS. 
 
De heer N.M. van Straalen merkt op dat in het land is te zien dat het vertrouwen in de politiek afneemt, of 
dat hier ook zo is weet hij niet. 
Hij stelt voor om uit te zoeken of dat voor de gemeente Edam-Volendam anders is en hij is benieuwd naar de 
analyse. 
 
De heer D. Dijkshoorn zegt m.b.t. de dienstverlening dat de mensen in Edam-Volendam daar niets van 
hebben gemerkt, maar in Zeevang wel. De burgers zien het als een groot bezwaar dat het kantoor dicht is en 
dat zij een afspraak moeten maken.  
Volgens spreker zijn er mogelijkheden om hier anders naar te kijken. Dit is iets waar Zeevang aan vast wil 
houden. 
De Zeevangers worden geconfronteerd met stedelijke wetgeving en regels zoals bijvoorbeeld 
hondenbelasting en dat is niet uit te leggen. 
Ook de kwestie marktgeld op een pleintje is niet te vergelijken met een markt in Volendam. 
Veel aspecten die spelen in het Buitengebied zijn kleinschalig, simpel en toch wordt de wetgeving 
geharmoniseerd.  
De mensen hebben er wel begrip voor dat de gemeente groter wordt, maar getwijfeld wordt over wat de fusie 
Zeevang heeft gebracht. 
 
Mevrouw E.M. de Koekkoek stelt dat haar ervaring anders is. In het begin werd gevraagd waarom de 
openingstijden werden verminderd, maar de kritiek is inmiddels verstomd en de mensen hebben er begrip 
voor.  
Spreekster stelt vast dat de belasting in Zeevang is verlaagd en de meeste mensen er dus op vooruit zijn  
gegaan. Zij herkent zich niet in de woorden van de heer Dijkshoorn. 
Ook voor de fusie begrepen de inwoners waarom de gemeente Zeevang ging fuseren. 
Wel deelt zij de kritiek m.b.t. de kleine problematiek over de markt. Dit zijn kleine zaken die opgelost kunnen 
worden, maar dat kost tijd. 
 
De heer P.M. Bliek antwoordt naar mevrouw de Koekkoek dat de belasting is verlaagd voor mensen met 
een koopwoning, maar voor mensen met een huurwoning en twee honden is dat anders. 
Ook spreker ziet een lokale opdracht omdat veel mensen ontevreden zijn en daar ligt een opdracht om acute 
problemen op te lossen. 
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De heer W.J.M. Visscher geeft aan dat hem andere berichten bereikt nl. dat de politiek onzichtbaar is en 
dat baart hem zorgen. Gezegd wordt dat er niks gebeurt. Als voorbeeld geeft hij het recente ongeval op het 
zebrapad. Hoe vaak hebben we het al geroepen en er gebeurt niets. Dat is een punt van zorg. 
 
De heer P. van Gijzel zegt dat het te maken heeft met wie je spreekt en naar wie je je oor laat hangen. 
Wanneer de gemeente wil weten wat de inwoners vinden moet een enquête worden gehouden.  Een fractie 
kan haar website open zetten om feedback te krijgen. 
Naar mevrouw de Koekkoek zegt hij dat de inwoners zich hebben neergelegd bij het feit dat de 
openingstijden zijn verminderd, maar wat gevoelig ligt is het open houden van de werf.  
Door de heer Visscher wordt gezegd dat het lijkt alsof er niets in Volendam wordt gedaan, maar hij kijkt als 
Zeevanger en is van mening dat er veel wordt gedaan in Volendam. Gekeken moet worden wat er in Edam 
en in de buitengebieden dient te gebeuren. 
 
De heer E.A.M. Karregat is er benieuwd naar of de ambtenaren die zijn verhuisd van Zeevang naar 
Volendam last hebben gehad van de andere bestuurscultuur en de bevolking.  
 
De heer L.T. Kras vraagt of het nog steeds zo is dat de mensen van de buitendienst uit Zeevang ’s morgens 
naar Volendam moeten reizen om in te klokken en dan weer terug. Hij vraagt welk collegelid daar morgen 
een einde aan wil maken. 
Hij adviseert de heer Visscher de mensen te verwijzen naar de stukken van LijstKRAS in de media. 
 
De heer M.A.J.R. Hermans merkt op dat de heer Karregat in het verleden praat m.b.t. de problemen met 
het in elkaar schuiven van de organisaties. Dat heeft tijd nodig om het goed te laten werken. 
Tot op dit moment moeten de mensen nog aan elkaar wennen. Vorige maand heeft hij een bijeenkomst 
gehouden voor de voormalige Zeevangers om te horen hoe het gaat. Zij vinden het een grote stap om naar 
een nieuwe organisatie te gaan en er werden veel opmerkingen gemaakt, maar moeten we daar ook iets 
mee doen.  
Van het gezelschap van veertig mensen zeiden twee of drie mensen dat tot actie moet worden overgegaan.  
Spreker denkt dan dat het goed is om mensen te laten reageren, maar er moet niet altijd gewicht aan 
gegeven worden. 
We hebben tijdens de bijeenkomst gezegd dat dit een eenmalige actie was en dat we verder gaan in 
gezamenlijkheid.  
Het is wennen en dat gaat niet in één jaar, maar dat duurt jaren is zijn ervaring. 
Er speelt van alles in de organisatie, maar het is relatief rustig. Het gaat om een fusietraject, maar de ambitie 
is uitgesproken dat we anders willen werken, de lat wordt hoger gelegd en dat vraagt veel van mensen. 
 
De heer W.P.L.M. Runderkamp antwoordt naar de heer Kras dat de mensen bij de gemeente Edam-
Volendam werken en de werkdag begint met een briefing op de locatie waar men start met het werk, daarna 
verspreiden de mensen zich en werkt de een in Edam, de ander in Zeevang en weer een ander op kantoor. 
De heer M. Slotboom merkt op dat deze vragen al eerder zijn gesteld door Zeevangs Belang, het antwoord 
was dat er wel heen en weer wordt gereden en iedereen rijdt hier naar toe behalve als er gemaaid wordt in 
Warder of Beets, deze vragen zijn beantwoord en staan in Ibabs.  
De heer W.P.L.M. Runderkamp antwoordt dat op het moment dat een werknemer in Amsterdam woont en 
in Volendam werkt is dat in principe hetzelfde. 
De voorzitter stelt voor om hierover na afloop van de bijeenkomst met de heer Leek te spreken. 
 
3. Beleidsinstrumenten 
De heer J.J.M. de Boer zegt dat het coalitieakkoord wordt uitgevoerd en alles loopt volgens schema. 
De commissie P&C werkt voor het grootste deel achteraf, er worden cijfers geleverd en daar vindt de 
commissie iets van. Het idee is geopperd om daar een tussenstation in te voegen genaamd de 
auditcommissie. Gekeken moet worden wat beter kan, hoe het moet worden gedaan en wat de financiële 
kaders zijn. 
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De heer L.T. Kras vult aan dat het gaat om meer inzicht in grotere financiële stromen waar de raad op kan 
sturen. 
De heer E.A.M. Karregat vindt het in vergelijking met voorgaande jaren verfrissend dat nu het 
coalitieakkoord wordt door vertaald in de begroting en in de planningen. Het is voor het college, de 
ambtenaren en de bevolking helder waar de prioriteiten liggen. 
Spreker is huiverig voor de nieuwe rol van de commissie P&C.  
De raad heeft onlangs besloten om grote dossiers ter voorbereiding opiniërend in het raadsplein te 
behandelen en daarna ter besluitvorming aan te bieden. 
Uit de stukken begrijpt hij dat de commissie P&C dit ook wil doen bij onderwerpen zoals de 
welzijnsaspecten, Maria Goretti locatie etc. Volgens spreker gaat het raadsplein op die manier haar 
effectiviteit verliezen. De politieke inbreng komt op deze manier juist in de non politieke commissie P&C. 
De heer L.T. Kras antwoordt dat de commissie P&C niet inhoudelijk op zaken in gaat, dat blijft des 
raadspleins. De commissie wil qua planning aan de voorkant zitten en neemt de grote financiële stromen 
door. Wat de heer Karregat zojuist noemt m.b.t. welzijnsaspecten etc. daar blijft de commissie verre van.  
De commissie was niet meer zo zinvol en zo wil de commissie meer grip krijgen op de processen en het is 
bedoeling dat de commissie er financieel beter in zit en er meer van weet. 
De heer E.A.M. Karregat dankt de heer Kras voor zijn uitleg maar verwijst naar de tekst in de discussie nota 
die is behandeld in de commissie P&C. 
De heer L.T. Kras zegt dat de heer Karregat het verslag van de commissie P&C moet lezen. 
De voorzitter stelt voor het verslag en het voorstel van de commissie dat aan de raad wordt aangeboden  
af te wachten. Volgens spreekster komt het overeen met de wens van de raad. 
Mevrouw van T.M.C. van Raaij denkt dat het dan belangrijk is om blz. 2 van de nota dan tekstueel 
aanpassen. 
Mevrouw E.M. de Koekkoek stelt vast dat het een financiële commissie blijft. Het stuk waar de heer 
Karregat naar verwijst is een bespreekstuk geweest in de commissie. Er is iets anders besloten en dat wordt 
in het verslag verwoord. 
 
De heer N.M. van Straalen vindt het onderwerp kaderstelling belangrijk, daar heeft de raad gewonnen. 
In juni vindt een bespreking op hoofdlijnen plaats over de onderwerpen van begroting en dat is winst.  
De raad gaat meer doen en het aantal avonden dat een raadslid voor de gemeenschap aan het werk is, is 
toegenomen in vergelijking met drie jaar geleden. De raadsleden laten geen verstek gaan, maar hij wil dit 
wel als valkuil kwalificeren. 
 
4. Visie naar toekomst voor eigen gemeente 
De heer D. Dijkshoorn m.b.t. de slogan ondernemend en betrokken merkt hij op dat de gemeente wel de 
buurgemeenten in de gaten moet houden. In de gemeente Purmerend is het mogelijk om in het weekend of 
in de avond te trouwen, dat was ook mogelijk in voormalig Zeevang. In Edam-Volendam kan dat niet.  
De gemeente moet kijken wat de inwoners van haar willen. 
 
5. Visie naar de toekomst in de regio 
Dit onderwerp wordt op een later moment geagendeerd. 
 
De voorzitter ervaart de bespreking als positief. Het proces is een goede basis om mee verder te gaan. 
Verbeterpunten zijn het tweemaal behandelen van majeure stukken in het raadsplein. Aan de commissie 
P&C wordt een auditfunctie toegevoegd wat helpt om het financiële proces in de vingers te krijgen. 
 
De evaluatie heeft al verbeterpunten opgeleverd. 
 
6. Sluiting. 
 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering om  
 
Gewijzigd      Vastgesteld door de raad der gemeente Edam-Volendam 
Ongewijzigd     in zijn openbare vergadering gehouden op  
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 de griffier,                                                               de voorzitter, 
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